
Fredericia d. 23.2.2023 

Til TR og KS   

Referat af TR-møde torsdag d.23.02.2023 

Afbud fra: Tanja Juul,  

 

Dagsorden: 

Tid: kl. 12.30 -15.00 

Sted: Kredskontoret 

1. Godkendelse af referat TR møde 8.12 

Referat: Godkendt 

2. Generalforsamling 2023, herun-

der evaluering af ekstraordinær 

GF 

Orientering og planlægning, herunder TRs rolle. Evaluering af 

ekstraordinær GF 

Referat: 

Det er ikke en valggeneralforsamling, så der er kun i tilfælde 

af ekstraordinære optællinger i forbindelse med afstemninger, 

der skal være valgansvarlige.  

Alt skriftligt materiale udsendes d. 23. februar. Det gøres der 

også på hjemmesiden og facebook.  

 

Evaluering af den ektraordinære generalforsamling: 

- Vi er tilfredse med det signal der blev sendt.  

- Vi er nogenlunde tilfredse med deltagerantallet. 

 

 

3. Kommunal økonomi Orientering, herunder konsekvenserne. 2022 og 2023 

Referat: 

Info omkring den kommunale situation: 

- Øget udgift på private- og efterskoler 6 millioner, som 

er fundet i centralpulje for efter- og videreuddannelse,  

visitationer mv.  

- Servicerammen er makset ud og overskredet.  

- Der er sat penge af til at betale sidste års merforbrug 

via sanktioner, dette er der afsat over 20 millioner kro-

ner, som sikkert ikke alle kommer i spil.  

- Der er ligeledes en kommunal bufferpulje på omkring 

20 millioner kroner.  

- Det som virkelig kommer til at presse på udvalgsom-

rådet er et merforbrug på familie- og børn.  

o Problemet er at de fleste områder andet end den 

normale folkeskole er takst eller lovmæssig fi-

nansieret. Det vil sige regningen i sidste ende 

betales af skolerne.  

 

4. Tjenstlige samtaler Kredsens og TRs rolle, drøftelse 

Referat: 

Alle TR har et ansvar i forhold til deltage i tjenestelige samta-

ler. Hvis samtalerne har en karakter af at gå imod evt. ansæt-

telses konsekvenser, vil vi opfordrer jer til at bruge kredsen. 



Og ligeledes til en hver tid hvis TR ikke føler de er den rigtige 

i situationen.  

 

5. Kredsens økonomi Regnskab for 2022 og budget 2023 
 
Referat: 
Der er gennemgået regnskabet, det er ligeledes beskrevet i den 
skriftlige beretning.  
Regnskab 2022 
På sidste års generalforsamling vedtog vi et budget med et mindre 
overskud på 8000 kr. Samlet set kommer vi ud af 2022 med et under-
skud på 28.224 kr. Helt afgørende for dette underskud er vores kurs-
tab på ca. 110.000 kr., hvor vi egentligt havde budgetteret med et 
overskud på 35.000 kr. Samtidig får vi lidt færre indtægter på kontin-
genter, hvor vores indtægt er 30.000 kr. lavere og en elregning, der 
lander 3500 kr. over det budgetterede beløb. Når underskuddet ikke 
ender værre, så er det fordi vi har færre udgifter end forventet på flere 
posteringer og i modsætning til de sidste par år med corona, så skyldes 
dette heldigvis ikke aflysningen af vores medlemsarrangementer. Vi 
har brugt 70.000 kr. mindre på frikøbet til kredsstyrelsen bl.a. fordi vi i 
sidste års regnskab afsatte et beløb til ekstra frikøb, som ikke har vist 
sig nødvendigt. Samtidig sparer vi knap 7000 kr på mødeudgifter sær-
ligt i forbindelse med kongressen og ca. 40.000 kr. på kurser og konfe-
rencer, der især skyldes at færre tillidsrepræsentanter har skullet på 
uddannelse i det forgangne år. Vi har samtidig færre udgifter end ven-
tet på kontor-, lokale- og personaleudgifter. Kredsen har herefter en 
egenkapital på 597tkr. Et mere detaljeret regnskab kan ses på kredsens 
hjemmeside.  
 
Særlig fond 
Den eneste indtægt i Særlig Fond er værdistigningen på kapitalen. I år 
har der dog været tale om et værditab, da årets strømninger på aktie-
markedet også har ramt den særlige fond. Der er tale om at kursregu-
leringen har betydet et tab på 309.000, der sammen med regningen for 
administration giver et samlet tab på 359.000 kr. Særlig fonds egenka-
pital er herefter på 2.272 tkr. Regnskabet for Særlig Fond (strejkekas-
sen) kan ses på kredsens hjemmeside.   
  
Budget 2023 
I indeværende år budgetterer vi med et beskedent overskud på 12.000 
kr. Vi har nedjusteret den forventede indtægt en smule i år, så det 
passer mere med den faktiske årsindtægt på kontingenter de seneste 
år. De væsentligste ændringer er herudover, at der er afsat 10.000 kr. 
ekstra til generalforsamlingen grundet prisstigninger og da vi forventer 
at udgiften til TR uddannelse vil være på samme niveau i ‘23, som i 
‘22, så har vi brugt dette som pejlemærke til en lidt mindre budgetteret 
udgift. Herudover er der afsat lidt mere i dette års budget til persona-
leudgifter, bøger og blade samt til el og varme. Vi har i år budgetteret 
med en renteindtægt på 25.000, da vi trods regnskabet for ‘22, som 
oftest er endt med et pænt overskud i renteindtægt - i ‘21 var der fx en 
gevinst på 45.000 kr. Alt i alt et budgetteret overskud på 12.000 kr, 
hvor kredsstyrelsen samtidig foreslår at kontingentet i 2023 forbliver uændret i 
forhold til 2022. 



 

6. HMU  Adminstrativ besparelser proces status 

Referat: 

Debat omkring krav i arbejdet, der er fokus i arbejdsmiljø og 

trivselsmålingerne. Husk i de lokale MED at have denne dis-

kussion.  

Administrative besparelser på 2,5 millioner kroner stigende til 

5 millioner i 2024. Direktionen er ved at udarbejde katalog til 

dette. Det kommer i høring i den nærmeste fremtid. Umiddel-

bart er der ikke noget vi skal være alt for opmærksomme på 

her, men vi følger det. 

7. A23 Præsentationsmøde, kommunal redegørelse, skoleplan 

Referat: 

Mødet er d. 6. marts fra 15-16:30 

 

Følgende spørgsmål opstod mellem TR 

 

Hvordan administreres to-lærertimner i teamet, hvad menes 

der præcis med dette? Administreres og team definition. 

 

Er der fremadrettet to forskellige gennemsnitstal? 733 og 17 

 

Ledelsesmæssig karakter – hvilke koordineringsopgaver kun-

ne det være.  

 

Puljer skæres med 27 timer, men hvordan opleves det af den 

enkelte lærer. Kan vi sikre at alle oplever det i deres hverdag? 

 

8. Christiansborgforlig Forlængelse af de udvidede frihedsgrader, Fredericia konse-

kvenser orientering 

Referat: 

Fredericia Lærerkreds laver en henvendelse til BSU omkring, 

hvor det bliver mere skal end kan.  Understøttende undervis-

nings skal konverteres til to-voksn ordninger, ikke kun kan 

 

Man har valgt ikke at lave en ministriel opfølgning i forhold 

til de 10 % laveste præsterende skoler på landsplan.  

 

9. Evaluering af TR 112 Evaluering 

Referat: 

Indholdet var relevant, og især til Rawis oplæg, som man 

fandt meget relevant og brugbar.  

 

10.Medlemsarrangementer Forespørgsel, hvilken slags? 

Referat: 

Fredagsbar kunne være mulighed ude i byen.  

Evt. et arrangement med familier.  

 



11.Til og fra skolerne 

 

 

Referat: 

12.Evt.  

Referat: 

Med venlig hilsen 

 

Per Breckling/Christian Ellekrog 

      


